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واکنــــش
 واکنش به استفاده از 

نام جعلی برای خلیج فارس  
 نام خلیج فارس  را 
صحیح تلفظ كنید

چندی پیش برگزاری جام کشورهای 
عربی به میزبانی عراق در شهر بصره آن هم 
با نامی جعلی به جای خلیج فارس  با واکنش 
تند در ایران مواجه شد و در همین خصوص 
نیز فدراسیون فوتبال ایران بیانیه  ای صادر 
کرد. در این بیانیه آمده بود: روشن است که 
خلیج فارس ، نامی اصیل و تاریخی است 
که از سالیان دور و به صورت مستمر در 
همه زبان  ها و ادبیات جهانی استفاده شده   
و در اطلس  های دربردارنده نقشه  های 
کهن و نقشه  های تاریخی هم به صورت 
کامل با این عنوان از آن یاد شده است. بر 
این اساس، سوابق متقن و استوار اسناد 
مربوطه جهت تصحیح روندهای ناصواب 
خلاف عرف بین  المللی در سال  های آتی، 
توسط فدراسیون فوتبال ایران به فیفا 
ارسال خواهد شد. چندی پیش بود که 
برخلاف انتظارها، محمد       شیاع السودانی، 
نخست      وزیر عراق در بیانیه      ای در مورد 
مسابقات جام ملت      های خلیج )فارس( از 
عبارتی جعلی استفاده کرد. 24 دیماه هم 
السودانی در پاسخ به سوال خبرنگار شبکه 
دویچه  وله که نام خلیج، فارس است یا عربی 
مدعی شد: »کشورهای خلیج عربی« این 
یک واقعیت است و نمی  خواهیم وارد این 
مسأله بشویم که عده  ای تلاش کردند برای 
آن جنجال آفرینی کنند. این در حالی 
است که از عراق به عنوان متحد ایران و 
از السودانی به عنوان چهره      ای نزدیک به 
ایران انتظار نمی            رفت چنین اظهارنظری 
داشته باشد. مساله  ای که منجر به احضار 
سفیر عراق در تهران به وزارت خارجه 
ناخشنودی  و  اعتراض  مراتب  و  شد 
ایران به وی ابلاغ شد. 21 دیماه حسین 
امیرعبداللهیان، وزیر امورخارجه در پاسخ 
به سوالی در مورد اقدام برخی از مقامات 
عراقی از جمله نخست      وزیر این کشور در 
ارتباط با استفاده از نامی مجعول به جای 
واژه خلیج فارس  گفت: »سه روز پیش 
سفیر عراق را فراخواندیم و اعتراض خود را 
در این زمینه اعلام کردیم، روز سه      شنبه نیز 
آقای نخست  وزیر عراق در توئیتی به نحوی 
مساله را جبران کرد.« وی در گفت      وگو با 
خانه ملت نیز تاکید کرد: »ما با وجود اینکه 
با عراق روابطی راهبردی، برادرانه و عمیق 
داریم اما نسبت به این موضوع به صراحت 
اعتراض خود را اعلام کردیم و سفیر عراق 
را به وزارت خارجه فراخواندیم و حساسیت 
ملت بزرگ ایران را نسبت به به      کارگیری 
واژه دقیق و کامل خلیج فارس  به طرف 
عراقی منعکس کردیم.« همچنین پیش  تر 
ناصر کنعانی، سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
در پاسخ به سوالی درباره استفاده از یک نام 
مجعول به جای خلیج فارس  توسط برخی 
از مقامات عراقی و در جریان برگزاری یک 
رویداد ورزشی در این کشور و پیگیری  های 
وزارت امورخارجه ایران در این ارتباط 
اظهارکرد: »دستگاه دیپلماسی در این 
زمینه واکنش نشان داده حتی پیش از 
اینکه این موضوع در فضای رسانه      ای ما در 
داخل مطرح شود، جمهوری اسلامی ایران 
و دستگاه دیپلماسی بلافاصله در این زمینه 
به صورت رسمی واکنش نشان داده است.«

  اعتراض ایران به عراق 
در همین خصوص ناصر کنعانی با بیان 
اینکه سفارت جمهوری اسلامی ایران در 
بغداد پیش  تر به این اقدام اعتراض کرده، 
گفت: اداره کل حقوقی وزارت خارجه 
با ارسال  ایران نیز  جمهوری اسلامی 
یادداشت رسمی، این اقدام عراق را غیرقابل 
قبول دانسته و   خواستار احترام عراق 
به نام  های بین  المللی شده است. سخنگوی 
وزارت خارجه با بیان اینکه انتظار می  رود 
مقامات مسئول عراق در به کارگیری نام 
صحیح برای این پهنه آبی که مورد تأکید 
سازمان ملل متحد قرار دارد، توجه لازم را 
معمول دارند، تصریح کرد: نام خلیج فارس  
نقشه  ها،  اسناد،  در  طی هزاران سال 
سفرنامه  ها و متون کهن به همین نام بوده و 
خلق کلمات بی  اساس، این واقعیت را تغییر 
نمی  دهد. کنعانی همچنین تأکید کرد: 
برای جلب دوستی دیگران نباید از سرمایه 
غنی همبستگی تاریخی کشورهای منطقه 

هزینه کرد.
  کجای دلمان بگذاریم ؟

محمد مهاجری، روزنامه  نگار اصولگرا هم 
نوشت: نخست وزیر عراق و مقتدی صدر 
اسم جعلی برای خلیج فارس  گذاشتند، 
جهنم و ضرر. چشممان را می  بندیم. این 
را که برخی از حشدالشعبی در مراسم 
استقبال از تیم کشورشان از واژه  خلیج 
دلمان  کجای  کردند،  استفاده  عرب 

بگذاریم؟

آرمان ملی – مطهره شفیعی: ظاهرا به رغم 5 ساله بدون 
حکم مدیریت  صداوسیما اما روسای آن نمی توانند مدت جلوس 
خود بر این کرسی را پیش بینی کنند. به عنوان نمونه 17 آبانماه 
سال 93 بود که مقام معظم رهبری طی حکمی محمّد سرافراز 
را برای یک دوره  پنج ساله به ریاست سازمان صداوسیمای 
جمهوری اسلامی ایران منصوب کردند، اما 22 اردیبهشت 
1395 از این کرسی جدا شد. سرافراز درباره استعفایش گفت: 
»من اصلا از داخل سازمان هیچ نگرانی ای نداشتم. چون معتقد 
بودم نیروهای فهیمی در بدنه سازمان هستند که کاملا هدف از 
این اصلاحات را درک می کنند. اشکال از بیرون سازمان بود و 
بخش هایی را پیش بینی نمی کردم. استعفا به همین دلیل مطرح 
می شود. اگر شما برای چیزی که پیش بینی کرده اید برنامه داشته 
باشید، منجر به استعفا نمی شوید. بنابراین اشکال اینجا بود که 
دخالت هایی در صداوسیما شد و کار به جایی رسید که احساس 
کردم استقلال و اقتدار صداوسیما در حال مخدوش شدن است! 
در واقع  کار به جایی رسید که باید این روند متوقف می شد. یعنی 
یا باید این روند متوقف می شد یا من که حاضر نبودم با آن شکل 
کار کنم باید کنار می رفتم!« یا از سوی دیگر علی لاریجانی از 
سال 72 تا 83 بر کرسی ریاست صداوسیما تکیه زده بود. اکنون 
شایعاتی درباره خداحافظی پیمان جبلی با جام جم شنیده 
می شود. »مشرق« گزارشی با تیتر »واکنش رئیس صداوسیما 

به شایعات جابه جایی اش« منتشر کرد که در آن پیمان جبلی 
به دفاع از خود و عملکردش پرداخته بود. او در واکنش به این 
شایعات در فضای مجازی و تغییر رئیس صداوسیما به »تسنیم« 
گفت: »واقعا ارزشی ندارد به این شایعات واکنش نشان داد. چون 
اتفاق جدیدی نیستند؛ از روز اولی که آمده ایم این شایعات مطرح 
شده اند و به انحای مختلف ادامه دارند. همیشه این بحث ها بوده 
اما ما کار را با قدرت ادامه می دهیم. این حاشیه سازی ها در برابر 
آگاهی و عزم تحول خواه اصحاب رسانه ملی، کارکرد مؤثری 

ندارند.« اما معمولا این تکذیب ها پایان کار نیست...
  مردی که مستقل است 

پیمان جبلی سال 1400 حکم ریاست سازمان صداوسیما را 
دریافت کرد. مردی بود که برخلاف روسای سابق صداوسیما خط 
و مشی سیاسی مشخصی نداشت والبته همگان می دانستند 
نسبتی با اصلاح طلبی ندارد. امیر دبیری مهر، فعال رسانه ای 
درباره او نوشت: »با او از سال 1378 به بعد بود زمانی که در واحد 
مرکزی خبر همکار بودیم. البته او مدیرکل بود و من سردبیر. او 
در همان سال ها به خاطر جناحی نبودن و حرفه ای بودن با پیکره 
یکسره خطی و جناحی حاکم بر معاونت سیاسی نساخت و از آنجا 
جدا شد و حمایت های رحمانی فضلی؛ معاون سیاسی از او نیز 
کارگر نشد. به همان دلیلی که دیگرانی همچون من تا مرز اخراج 
از رسانه پیش رفتیم. جبلی راهی حوزه برون مرزی و شبکه العالم 

شد تا با حسین رضی همکلاسی خود در دانشگاه امام صادق که 
مدیر العالم بود همکار شود.« همکار سابق جبلی  ادامه می دهد 
که: » به طور دقیق تر می توان گفت مدیرانی که از یکسال اخیر 
در شبکه های سیما منصوب شده اند  بعضا ناآشنا با بدنه سازمان 
و محیط بسیار پیچیده رسانه هستند. این افراد که حول وحید 
جلیلی؛ قائِم مقام محتوایی رئیس سازمان سامان یافته اند اکثرا 
جوانان عدالت خواهی هستند که آنتن رسانه ملی را عرصه 
آزمایش و اجرای آرمان ها و ایده های ارزشمند خود کرده اند و 
ریزش مخاطب نتیجه این سعی و خطاست. به نظر می رسد پیمان 
جبلی نقش مستقیمی در انتخاب و انتصاب این جوانان تازه کار 
ندارد.« البته باید در نظر داشت در اعتراضات اخیر جبلی اجازه 

حضور تعدادی از اصلاح طلبان دربرنامه های صداوسیما را داد.
  خرابکاری ها علیه پیمان

اما ظاهرا مشکلاتی که پیمان جبلی با آن روبه روست به 
انتخاب مدیرانش محدود نمی شود. هک شبکه های صداوسیما 
هنوز در اذهان هست. اخبار ساعت 21 صداوسیما که از 
شبکه های اول و خبر صداوسیما پخش می شود در 1۶ مهرماه 
برای چند ثانیه توسط عوامل ضدانقلاب هک شد. رئیس سازمان 
صداوسیما چند روز پس از این خرابکاری گفت: اختلال در 
پخش خبر ساعت 21 در دست بررسی است و پس از مشخص 
شدن نتیجه ها، اقدام های لازم را انجام می دهیم. پیمان جبلی در 
همان زمان هم به حواشی اطراف سازمان تحت مدریتیش چنین 
اشاره وتأکید کرد: »فضاسازی ها و جوسازی هایی که در طول 
این یکسال انجام شد؛ شب نامه، روزنامه، گاهنامه، سایت، کانال 
و هرچه از دستشان برآمد برای متزلزل کردن سازمان در دوره 
تحول به کار بستند. خواستند حواس های ما را پرت کنند اما خدا 

بالای سر ما بود و خدا حق را به حق دار رساند.«
  برادر در آمریکا؛ مهر خداحافظی پیمان است؟

مهم ترین حاشیه پیمان جبلی به پناهنده شدن برادرش 
به آمریکا مربوط است. مجله تایم آمریکا در مصاحبه ای با 
میثم جبلی، برادر پیمان جبلی، رئیس فعلی صداوسیما از 
پناهنده شدن میثم خبر داد. این نشریه آمریکایی مدعی 
شد: میثم جبلی بعداز حادثه هواپیمای اوکراینی و  مرگ 
ادامه  در  است.  گرفته  تصمیمی  چنین  برادرزاده اش، 
گفت وگو هایی از برادر پیمان جبلی با رسانه های فارسی زبان 
خارج از کشور منتشر شد که واکنش گسترده رسانه ای را 
به همراه داشت. در ادامه رئیس سازمان صداوسیما با انتشار 
ویدئویی در فضای مجازی، نسبت به خبر پناهنده شدن برادرش 
واکنش نشان داده است. پیمان جبلی در واکنش به پناهنده شدن 
برادرش در فیلمی که از او منتشر شده، چنین اظهارکرد: 
»اظهارات برادرم را دیدم؛ نمی دانم چقدر از این حرف ها ارادی 
و تحت اختیار است. جبلی در عین حال یادآور شده است: این 
اتفاقات، چیز جدیدی نیست و در گذشته هم بوده و طبیعت این 

مسیر، ریزش ها و رویش هاست. 

»آرمان ملی« ابتکار سران قوا را بررسی می  کند

تامین بودجه ۱۱۴ پروژه فاقد مجوز مندرج در لایحه بودجه 1402
آرمان ملی: چند ماه پیش بود که روسای قوه مجریه، قضائیه 
و  مقننه در نشست سران قوه با تاکید بر اهمیت اجرای قانون 
مولدسازی اموال و دارایی  های مازاد دولت به منظور تامین بخشی 
از درآمدهای مندرج در بودجه سالجاری، همه دستگاه  ها و نهادها 
را موظف کردند در حوزه مولدسازی، فعالانه همکاری و اجرای 
قانون را پیگیری کنند. جلسه  ای که محمد مخبر، معاون اول 
رئیس  جمهور نیز در آن حضور داشت و تصمیم  هایی در خصوص 
مولدسازی اموال و دارایی  های مازاد اتخاذ شد. از طرفی رئیس 
سازمان خصوصی  سازی گفته این مصوبه در شصت وهفتمین 
جلسه شورای هماهنگی سران قوا تهیه، تصویب و سپس به تایید 
مقام معظم رهبری رسیده است. احمد وحیدی، وزیر کشور نیز 
چندی پیش در این خصوص گفته بود »اختیاراتی که رهبر انقلاب 
داده  اند، پایانی بر سخنانی است که برخی درباره پروژه  های ناتمام 
می  زنند زیرا با این روش می  توان برای این طرح  ها تصمیم  گیری 
کرده و به اتمام رساند.« نکته مهم اعضای حاضر در این هیأت 
هستند که شامل محمد مخبر، معاون اول رئیس  جمهور، 
سیداحسان خاندوزی، وزیر اقتصاد، احمد وحیدی، وزیر کشور؛ 
مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی، مسعود میرکاظمی، رئیس 
سازمان برنامه و بودجه و نمایندگانی از طرف روسای قوه قضائیه 
و رئیس مجلس می شوند که ریاست آن نیز بر عهده معاون اول 

رئیس  جمهور خواهد بود.
  یک مصوبه و چند پرسش

 از منظر مسئولان دولتی، مولدسازی و فروش اموال دولت 
در همه این سال  ها با موانعی مواجه بوده و این مصوبه آن 
موانع را بر  می  دارد. تعبیر حسین قربان زاده، رئیس سازمان 
خصوصی  سازی این است که با این مصوبه قرار است خط ویژه  ای 
ایجاد تا قفل مولدسازی دارایی  های دولت شکسته شود. در 

همین راستا و براساس مصوبه شورای عالی سران قوا هیاتی 7  نفره 
به ریاست معاون اول رئیس  جمهور مسئول واگذاری یا مولدسازی 
اموال مازاد دولتی شده است. براساس این مصوبه، شناسایی، 
تشخیص مازادبودن، روش ارزش  گذاری و تعیین شیوه واگذاری 
این اموال از جمله اختیارات این هیات است. همچنین تمام قوانین 
جاری کشور در این حوزه به مدت دو سال متوقف می  شود. این 
هیات از مصونیت قضائی برخوردار  است. گرچه قضاوت درباره این 
مصوبه جز با رفع محرمانگی و مشاهده متن دقیق آن میسر نیست. 
تاکنون سه جلسه از این هیات تشکیل شده و این در حالی است 
که به نظر می  رسد بودجه پروژه  های نیمه تمام سدسازی و انتقال 
آب نیز از محل مصوبه محرمانه تامین می  شود. نکته جالب این 
است که تا دو سال تمام قوانین مغایر با این مصوبه باطل می  شوند. 
این مصوبه با انتقاداتی روبه  رو شده است تا جایی که محسن 
رضایی، معاون اقتصادی رئیس  جمهور خواهان شفاف سازی و 
اصلاح آن شده است. این در حالی است که در لایحه بودجه سال 
گذشته به 411 پروژه فاقدمجوز ارزیابی زیست محیطی بودجه 
تخصیص داده شده بود. در آن زمان علی سلاجقه؛ رئیس سازمان 
حفاظت محیط  زیست در نامه  ای به رئیس سازمان برنامه و بودجه 
خواستار این شده بوده که به پروژه  های مذکور بودجه  ای تعلق 
نگیرد، اما درخواست سلاجقه مورد توجه میرکاظمی و سازمان 
متبوعش قرار نگرفت! رئیس سازمان حفاظت محیط  زیست که 
پاسخ مناسبی از جانب سازمان برنامه و بودجه دریافت نکرده 
بود، موضوع را از مجلس شورای اسلامی پیگیری کرده و در 
همان زمان با ورود کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی، 
تخصیص بودجه به 411 پروژه فاقد مجوز ارزیابی زیست محیطی 
متوقف شد؛ اما چندی پیش که لایحه بودجه 1402 منتشر شد، 
در کمال ناباوری این پروژه  ها در سال 1402 نیز بودجه اختصاصی 

داشتند! علی سلاجقه، معاون رئیس  جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست در واکنش به این موضوع بیان کرد: 411 
پروژه مجددا در بودجه 1402 قرار گرفته  اند؛ از ریاست جمهوری 
مجوز گرفته  ایم تا این پروژه  ها را بررسی کنیم. ما تک تک این 
پروژه  ها را بررسی خواهیم کرد و از میان آنها غربالگری می  کنیم؛ 
هر پروژه  ای که مخالفت سیاست  های محیط  زیستی دولت باشد 

از لایحه بودجه حذف خواهد شد. 
  تصویب دارایی  های دولت در هیأت عالی مولدسازی

دبیر هیات عالی مولدسازی دارایی  های دولت با اشاره به 
برگزاری سومین نشست این هیات اظهارداشت: براساس مصوبه 
هیات  عالی مولدسازی 990 ملک و دارایی راکد دولت، در مسیر 
مولدسازی قرار گرفت که از این تعداد 470 دارایی )اموال 
غیرمنقول( راکد وزارت جهاد کشاورزی که مازاد تشخیص 
داده شد، برای راه  اندازی ۶31 پروژه نیمه  تمام جهاد کشاورزی، 
و همچنین تعداد 520 دارایی )اموال غیرمنقول( راکد وزارت 
آموزش و پرورش که مازاد تشخیص داده شد، برای راه  اندازی 
1۶49 پروژه نیمه  تمام ساخت مراکز آموزشی برای انجام تهاتر 
به تصویب هیات عالی مولدسازی رسید. سیداحسان خاندوزی 
گفت: تعداد 470 دارایی )اموال غیرمنقول( معرفی شده از سوی 
وزارت جهاد کشاورزی و تعداد 520 دارایی )اموال غیرمنقول( 
معرفی شده از سوی وزارت آموزش و پرورش با تایید وزارت امور 
اقتصادی و دارایی، مازاد تشخیص داده شد. وی تصریح کرد: 
همچنین مقرر شد این دارایی  ها در ازای اجرا یا تکمیل تعداد 
1۶49 پروژه معرفی شده از سوی وزارت آموزش و پرورش، با 
اخذ نظر از سازمان برنامه و بودجه کشور و استانداران و تأیید 
مجری به با اولویت اختصاص دارایی  ها به پروژه  های همان استان 

تهاتر شود.
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 »نه« لاریجانی

 به حضور در انتخابات 
مجلس 

    
 فراتر از 

 اختلافات سیاسی 
به مشکلات نگاه كنید

از مدیران قدیمی کشور است که خروجش از قدرت 
باعث نشده تا به ارائه راهکار برای حل مشکلات نپردازد. 
معاون اول رئیس جمهور در دولت های یازدهم و دوازدهم 
در خصوص وضعیت ارزی  به یک کاربر پاسخ داد. اسحاق 
جهانگیری، در توئیتر نوشت: »  کشور با مشکلات جدی 
روبه رو است و خوب است فراتر از اختلافات سیاسی به آن 
نگاه کنیم. این مطلب هم نه نقد، که هشداری ضروری و 
خیرخواهانه برای توجه دقیق تر به ریشه یک مشکل بود. در 
عملکرد دولت گذشته حتما اشکالاتی بود، ولی برای مثال 

به چند آمار توجه کنید.« 

حضور لاریجانی در انتخابات مجلس دوازدهم موضوعی 
است که از سوی برخی مطرح می شود اما واقعیت ندارد. 
دفتر علی لاریجانی، نماینده سابق مجلس با انتشار 
اطلاعیه ای به نقل قول منتشر شده از وی توسط یکی 
از نمایندگان ادوار مجلس شورای اسلامی واکنش نشان 
داد. در این اطلاعیه آمده است: »دکتر علی لاریجانی هیچ 
اظهارنظری مبنی بر ورود در عرصه  انتخابات مجلس 
شورای اسلامی در جلسه با یکی از نمایندگان ادوار مجلس 
نداشتند. نقل قول منتشر شده از ایشان خلاف واقع و 

عاری از حقیقت است.«

وزیر سابق ارتباطات آذری جهرمی پس از انتشار 
نظرسنجی »محدودیت اینترنت و رشد پیام رسان های 
داخلی«، پستی منتشر کرد: کاش واقعیت ها هم با دستکاری 
بات های سایبری قابل تغییر بود. دوستان سایبری که زحمت 
کشیدید و به »گزینه یک« با گسیل بات های پرشمارتان 
رای دادید؛ بدانید کسی که پیام رسان خارجی را ترک و به 
پیام رسان داخلی کوچ کرده، امکان رای دادن در تلگرام را 
ندارد. نتیجه حاصله از نظرات اعضای این کانال قبل حاکی 
از این است که حدود 25 درصد از کسانی که در تلگرام هنوز 

فعالیت دارند، به داخلی ها هم رجوع کرده اند.

طعنه آذری جهرمی به 
»دوستان عزیز سایبری«

دیدار وزیر ارشاد با مراجع در قم
تصمیمات مناسب برای مقابله با تهاجم 

فرهنگی اتخاذ شود
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه سفر یک  روزه 
به قم با مراجع و علما این استان دیدار و گفت  وگو کرد. 
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( گفت: 
رهبر معظم انقلاب در برخی مقاطع خاص تذکرهایی 
را می  دهند که توجه ویژه به فرمایشات معنوی ایشان 
باید سرلوحه کار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی قرار 
گیرد. آیت ا... سیدمحمد سعیدی در دیدار محمدمهدی 
اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، اظهارکرد: آنچه 
نظر رهبر معظم   انقلاب اسلامی در امور فرهنگی برخاسته 
از آموزه  های دینی است باید مورد توجه باشد. وی در 
بخش دیگری از سخنان خود از وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خواست به رهنمودهای مراجع عظام تقلید نیز 
توجه داشته باشد. وی در ادامه با اشاره به هتک حرمت به 
قرآن کریم توسط دشمنان اسلام بیان کرد: قرآن سوزی 
که پیش از این سابقه داشته  است در این ایام تشدید شده، 
لذا وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در شرایط کنونی 
مسئولیت با برنامه دارد و کار شعاری نباید صورت گیرد. 
سعیدی در بخش دیگری از سخنان خود افزود: خانواده 
شهدا مطالبه  گر هستند و این به خاطر خون پاک شهداست 
که می  خواهند ثمره کار را ببینند. صرفا حضور در منزل 
شهدا و پخش در رسانه  ها یک جهت اکرام است اما مهم 
پاسخ به مطالبات آنان است، باید اندیشه  ورزان وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی این پاسخ  ها را بیان کنند. وی با 
بیان اینکه دشمن اسلام هراسی و مبارزه با نظام را مورد 
توجه قرار داده، گفت: دراین شرایط وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی نباید خروج از جایگاه خود داشته باشد. سعیدی 
ادامه داد: برخی افراد جلوه  ای از مذهب را نشان می  دهند 
و سخیف  ترین نمادها را ابراز می  کنند لذا باید روی آن کار 
شود، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی دولتی که مدعی 
مردمی،   مذهبی و مکتبی بودن است در قبال آنچه که 
دستش است نباید تعلل کند. وی خطاب محمدمهدی 
اسماعیلی تصریح کرد: شما آدم خوش قلبی هستید و نیت 
شما و رئیس  جمهور باید عملی شود و کارها باید اصولی و 
حساب شده  باشد. وی افزود: باید منظم و منسجم در مقابل 
دشمن جبهه گرفت و آمدن خدمت مراجع عظام تقلید 
کار جدی راهبردی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است و 
باید به مطالبات رهبرمعظم انقلاب اسلامی نیز پاسخ داد.

  تصمیمات مناسب برای مقابله با تهاجم 
فرهنگی اتخاذ شود

آیت ا... سیدهاشم حسینی بوشهری نیز با یادآوری 
تأکیدات مقام معظم رهبری نسبت به مساله تهاجم 
فرهنگی، اظهارکرد: کلید حل بسیاری از آسیب  های 
موجود در عرصه  های فرهنگی و اجتماعی در دست 
وزارت ارشاد است و این وزارتخانه مسئولیت و ظرفیت 
بالایی دارد. وی افزود: تمامی معاونت  ها و بخش  های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی باید با نگاهی تازه و عمیق، 
بار دیگر مسئولیت  ها و وظایف خود را مورد بازخوانی 
قرار دهند تا بهتر بتوانند در راستای بهبود آسیب  های 
اجتماعی گام بردارند. وی ادامه داد: در قضایای اخیر، 
دشمن از بستر مشکلات اقتصادی اهداف فرهنگی خود 
را دنبال نمود؛ ولی با تمامی این اوصاف به نتیجه نرسید؛ 
بنابراین مسئولیتی که امروز بر عهده کارگزاران انقلاب 
و دولت انقلابی است، شناسایی دقیق این آسیب  ها به 

منظور جلوگیری از وقوع دوباره آ نهاست.
  اعتماد مردمی، بالاترین سرمایه یک کشور

دبیر شورای عالی حوزه  های علمیه اعتماد میان مردم 
و دولت را بالاترین سرمایه عنوان کرد و افزود: باید در 
عرصه  های مختلف، در جامعه اعتمادسازی صورت پذیرد 
و دولت در تمامی امور با مردم تعامل مناسب داشته 
باشد و به وعده  های خود با مردم پایبند باشد؛ چراکه 
هیچ سرمایه  ای بالاتر از اعتماد بین مردم و دولت نیست. 
حسینی بوشهری با تأکید بر لزوم پیشگیری از بروز 
آسیب  های اجتماعی در جامعه، اظهارکرد: پیشگیری، 
مساله بسیار مهمی است. از ابتدا باید به گونه  ای مدیریت 
کنیم که مبتلا به مشکل نشویم. باید ضمن توجه به 
اقتضائات فعالیت  های مختلف فرهنگی، چارچوب  های 
مناسبی تعیین شود تا اهالی فکر، فرهنگ و هنر به 

تناسب آنها، اهداف انقلاب اسلامی را دنبال کنند.
  دولت در جهت تأمین معیشت شهروندان 

تلاش کند
عضو مجلس خبرگان رهبری در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به دغدغه  مندی مراجع تقلید نسبت 
به حل مشکلات اقتصادی مردم بیان کرد: حل مشکلات 
اقتصادی، مورد عنایت مراجع بزرگوار تقلید است و دولت 
نیز لازم است با تمام توان پیگیر حل مشکلات باشد و 
در جهت تأمین معیشت شهروندان تلاش کند. وی در 
پایان بعد از اشاره به برخی مشکلات و آسیب  های عرصه 
فعالیت  های فرهنگی از جمله مشکلات چاپ و نشر و 
کاهش سرانه مطالعه در پی گسترش استفاده از فضای 
مجازی، گفت: خواست رهبر معظم انقلاب، مردم و اهالی 

فرهنگ، مشخص است و نیازی به گفتن ندارد.
  ناشران کتاب  های دینی موردحمایت وزارت 

ارشاد باشند
همچنین آیت ا... جعفر سبحانی از مراجع تقلید با بیان 
اینکه اگر جوانان را با قرآن آشنا کنیم گرایش به انقلاب 
پیدا می  کنند، گفت: ناشران کتاب  های دینی باید حمایت 
شوند، چون ارتباط مستقیمی با وزارت ارشاد دارند و باید 
مورد حمایت این وزارتخانه قرار گیرند. این مرجع تقلید 
اظهارکرد: خدمات قرآنی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
بسیار مهم است و آشنایی با قرآن و حفظ آن مصونیت 
به اهل قرآن می  دهد که کمتر لغزش پیدا می  کنند. 
آیت ا... سبحانی اظهارکرد: بحث  های قرآنی در وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی مورد توجه است و از این بابت 
قدردان این وزارتخانه هستیم. وی همچنین تصریح کرد: 
تعداد زیادی از ناشران دینی در قم هستند و تقاضا دارند 
مشکل کاغذ چاپخانه  ها حل شده تا رکود کار ناشران قم 
مرتفع شود. وی اضافه کرد: ناشران در مورد کاغذ باید از 

حمایت  های ویژه وزارت ارشاد برخوردار شوند.


